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Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard (afbud),  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen (afbud), Arne Rask,  

Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
Referat 

 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. Punktet Emner til mødet med borgmesteren den 6.  
marts 2024 flyttes til lukket punkt. 

 
3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Dato for møde med Skovgårdens leder og visionsgruppe. Hans 

går videre med den 4. og den 26. april kl. 9.00. 

 

Allerød Seniorråd har vist interesse for seniorrådsklyngesamarbej-

det, som Furesø Seniorråd er initiativtager til. Hans har sendt dem 

klyngesamarbejdets spilleregler. 

 

Der har været regionsældrerådsmøde. Det blev drøftet, om man 

skal ændre den nuværende struktur for valgdistrikter og i stedet 

inddele efter sundhedsklynger. 

 

Der skal være valg af næstformand til Danske Ældreråds besty-

relse i forbindelse med repræsentantskabsmødet i maj. Kirsten 

Nissen fra Københavns Ældreråd stiller op. 

 

Hans har holdt kaffemøde med Centerchef Helle Winther Dahl. 

 
Inge skal i kraft af sin post som bestyrelsesformand for Lillevang  
holde møder med forvaltningen ca. hver 2. måned. Inge skal  
deltage i ansættelsessamtaler vedr. ny leder til Syrenhaven. 

 
Helle Dahl og Sanne Hansen deltager på bestyrelsesmødet på  
Lillevang i maj måned. Her skal det drøftes, hvad bestyrelsen kan  
hjælpe med, og hvad den skal holde sig fra. Inge oplyste, at hun  
har inviteret bestyrelsen hjem.  
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4. Status for genoprettelse af plejehjemskvaliteten 

Drøftet under punkt. 5. 

 
5. Helle Winther Dahl deltager og orienterer om aktuelle sager 

ÆSU har besluttet at konkurrenceudsætte produktionskøkkenet  
på Lillevang. Køkkenet kan komme med et kontrolbud.  
 
På udvalgsmødet i april lægges der en sag op om visitationskrite- 
rier for pladser på Rehabiliteringscentret. Det gøres for at sikre, at  
de borgere, der kommer ind, har et genoptræningspotentiale. Kon- 
sekvensen bliver, at nogle borgere i stedet skal udskrives til eget  
hjem i ventetiden. Birte spurgte, hvad man gør ved dem, der ikke 
kan være hjemme. Helle svarede, at der skal laves visitationskrite- 
rier for aflastningspladserne. Birte konstaterede, at de borgere, der  
gerne vil aflastes, så bliver skubbet bagud i køen. 
 
Der kommer et dagsordenspunkt for udvalget om handleplan for  
seniorers tilknytning til ældreplejen. Hvad kan man gøre for at  
fastholde seniormedarbejderne. Der har være drøftelser i Center 
MED om seniorsamtaler, andre arbejdsfunktioner og at tidligere  
ansatte kan blive vikarer. Pensionsopfyldning kan ældreområdet 
 ikke honorere inden for budgettet. 
 
Som det er kendt, har der været givet påbud på Solbjerghaven,  
Svanepunktet og Rehabiliteringscentret. De to påbud på Solbjerg- 
haven er ophævet. Der har være gjort en enorm indsats af de 3  
udviklingssygeplejersker i sekretariatet og hjemmesygeplejen. Der  
er sat ind med samme indsatser på Svanepunktet og Rehabilite- 
ringscentret.  
Derudover er der indgået et samarbejde med Dansk Selskab for  
Patientsikkerhed. Vi skal have medarbejderne med. De skal gå til  
lederen, hvis ting ikke virker. Vi arbejder med at rette op og  
implementere en ny metode for forbedring. Der er et særligt fokus  
på dokumentation. Birte spurgte, om det ikke mere er et samar- 
bejde mellem leder og medarbejdere. Helle svarede, at det er det  
til dels. Men mange medarbejdere vil hellere hjælpe den næste 
frem for at dokumentere de rette steder. Inge spurgte, om man  
kan gøre det lettere for medarbejderne. Helle sagde, at Furesø  

deltager i et Fælleskommunalt netværk i Erhvervsfyrtårn Life  
Science, hvor man er i gang med at se på, om der kan udvikles  
et system, der kan hjælpe medarbejderne med teksten. Der er  
forskellige krav til dokumentation i hhv. serviceloven og 
sundhedsloven. Judith sagde, at den nye ældrelov lægger op til  
mindre dokumentation. 
Arbejdet med kvalitetsudvikling på plejehjemmene har betydet,  
at skærmbesøg og andre projektet har været nedprioriteret. Vi  
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skal gentænke projektet med vejning af borgerne og  
inddragelse af Seniorrådet. 
 
 

6. Tilsynsrapport fra Svanepunktet m.fl. 
Drøftet under punkt 5. 

 
7. Emner til mødet med borgmesteren den 6. marts 2024 

Lukket punkt. 
 

8. Dagsordenspunkter til dialogmøde med ÆSU 
Prioritering af samarbejdsprojekter, rehabilitering, økologiprocent  
på ældreområdet/det gode måltid og status vedr. budget 2025- 
2026 

 
9. Høringssvar 

Der afgives ikke høringssvar, da udvalget ikke holder møde i 

marts. 

 
10. Seniorrådets økonomi  

v/Birte         
      
Birte orienterede. 
 
 

11. Kommende punkter  

• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-
året) 

• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

• Mortalitetsraten på plejehjem 
 
 

12. Synlighed 
Ingen bemærkninger. 

 
 

13. Lukket punkt 
 
 

14. Eventuelt 

Ingen bemærkninger. 


